

**NO SOALAN :26**

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN**

**DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

**DARIPADA : Y.B. TUAN MOHD RAFIZI BIN RAMLI  
(PANDAN)**

**PERTANYAAN : LISAN**

**TARIKH : 24.07.2017**

**Y.B. TUAN MOHD RAFIZI BIN RAMLI [ PANDAN ]** minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan secara terperinci jumlah dana yang telah dibelanjakan Prasarana Berhad dan perolehan "revenue" dari semua projek pengangkutan (termasuk Metro Makkah) yang ia terlibat di Arab Saudi dari tahun 2014 hingga Jun 2017.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, nilai kontrak Prasarana di Arab SaudACi yang merangkumi projek *Al Mashaer Al Mugaddasah Metro Southern Line* (MMMSL) dan *Makkah Shadow Operator* bagi tempoh Disember 2014 sehingga Mei 2018 adalah berjumlah RM930 juta.

Jumlah perolehan yang diterima setakat 30 Jun 2017 adalah sebanyak RM580 juta manakala jumlah dana yang telah dibelanjakan adalah sebanyak RM679 juta. Sehingga kini, terdapat tuntutan pembayaran yang telah disahkan dan masih belum diterima sebanyak RM115 juta. Untuk makluman Yang Berhormat juga, Kontrak Prasarana di Arab Saudi adalah masih berlangsung sehingga Mei 2018 dan tuntutan pembayaran akan dilakukan dari masa ke semasa.

Tuan Yang di-Pertua,

Penglibatan Syarikat Prasarana dalam projek ini merupakan satu pengiktirafan antarabangsa terutama dalam dunia Islam terhadap syarikat milik negara untuk mengoperasikan perkhidmatan pengangkutan awam di negara tersebut. Malah syarikat kita diberi kepercayaan untuk mengendalikan pengangkutan awam ketika musim Haji di mana lebih 1.8 juta Jemaah Haji dari seluruh pelusuk negara tertumpu di Mekah, Arab Saudi. Hasil daripada perkhidmatan cemerlang Prasarana di Mekah ini, secara tidak langsung mengukuhkan hubungan baik dua hala di antara kedua-kedua kerajaan telah tidak secara langsung menyumbang kepada peningkatan pelaburan kerajaan Arab Saudi di Malaysia.

Secara keseluruhannya, penglibatan Prasarana dalam projek ini bukan sahaja telah meningkatkan nama Malaysia sebagai peneraju perkhidmatan pengangkutan awam di kalangan Negara Islam, malah menunjukkan komitmen Kerajaan sebagai sebuah negara Islam untuk meningkatkan syiar Islam menerusi mendukung Rukun Islam Kelima dengan memudahkan masyarakat Islam sedunia dalam mengerjakan ibadah haji.